
Maahanmuuttajaneuvoston kokouksen pöytäkirja 

 

Aika: tiistai 13.5.2025 klo 16.30 – 18. 

Paikka: kaupungintalo, kokoustila Tuomi. 

Läsnä: Saeko Lindroos puheenjohtaja, Terhikki Lehtonen sihteeri, Irma Iho, Cheman Rashed, Saleh Saleh, 

Paulina Kolodziej, Olga Kulmala, Zyrifete Sadikaj, Janica Andstén, Callie Saloranta, Marina Mgvdeladze, 

Anastasiia Hudzenko.  

Poissa: Ellen Chen.  

1. Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen: puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi läsnäolijat. 

2. Käsiteltiin seuraavan maahanmuuttajaneuvoston toimintaan liittyviä asioita. Jokainen sai 

vastattavakseen seuraavia kysymyksiä:  

• Millainen on mielestäsi neuvoston jäsenen rooli, mitä kaikkea kuuluu jäsenen tehtäviin?  

o Paulina: Paulinalla on ollut esim. Instagram-käyttäjän rooli, mutta se ei ole toteutunut. 

Sosiaalinen media pitäisi olla käytössä aktiivisesti.  

o Zyrifete: jäsenen kuuluu viedä asioita eteenpäin. 

o Cheman: jäsenen täytyy olla rohkea ja edistää omaa rooliaan. Voi auttaa toisia ja lisätä 

keskinäistä yhteyttä.  

o Marina: jäsenen täytyy edustaa yhteisöä, ei välttämättä etnistä ryhmää. Nimi voisi olla 

monikulttuurisuusneuvosto. Jäsen voisi ottaa kantaa ja pohtia kaupungin 

maahanmuuttajapalveluja, yms. Jäsenen tehtävä on välittää viestiä, osallistua kokouksiin ja 

olla aktiivinen. 

o Olga: jäsenen tulisi olla kiinnostunut asioista ja olla viestin viejä eteenpäin.  

o Irma: Irma kokosi yhteen asioita, mitä neuvosto on aiemmin tehnyt. Jäsenen pitäisi olla 

tietoinen kaupungin asioista. Valtuuston edustaja tai lautakunnasta edustaja mukaan 

neuvostoon. Asioista pitäisi ottaa selville jo etukäteen, ennen kuin asiat tapahtuvat. 

Yhteistyö muiden kanssa, seurakunta, yms. Jäsenen pitää olla aktiivinen.  

o Anastasiia: jäsenen tehtävä on koordinoiva, jäsenen pitää seurata muutoksia esimerkiksi 

lakimuutoksia. Pitää kertoa maahanmuuttajille asioista. Jokaisella jäsenellä pitää olla oma 

vastuualue.  

o Saleh: jäsenen tulisi olla linkki maahanmuuttajiin päin ja kertoa eri asioista ja muutoksista, 

esim. laeista.  



o Janica: tärkeää kuulla kokouksissa, mitä yhteisöissä tapahtuu ja toisaalta, mitä kaupungilla ja 

Varhassa tapahtuu. Yhteisö -mamuneuvosto – kaupunki – Varha kuulemiskierrokset 

kokouksissa.  

o Callie: jäsenen pitää yhdistää eri taustoista olevia ihmisiä, tuoda esiin asukkaita 

huolestuttavia asioita.  

o Saeko: tiedon jakaminen, ei ainoastaan omalle yhteisölle. Ollaan kaikkia maahanmuuttajia 

varten.  

 

• Millaisia asioita maahanmuuttajaneuvostossa pitäisi mielestäsi käsitellä? Minkälaisia toimintoja 

maahanmuuttajaneuvostolle kuuluu (järjestääkö se tapahtumia, osallistuuko tapahtumiin, miten 

neuvosto edistää monikulttuurisuutta?) 

o Paulina: voidaan järjestää tai osallistua, nuoret ehkä helppo tavoittaa sosiaalisen median 

kautta.   

o Zyrifete: sekä järjestäminen että osallistuminen.  

o Cheman: järjestäminen ok, monikulttuurisuustapahtumia, esimerkiksi joulun aikaan kaikki 

esittelevät omia kulttuureitaan. Osallistuminen myös tärkeää.  

o Marina: tiedon vienti ja kommenttien pyytäminen hyvissä ajoin; hyvä järjestää ja osallistua 

tapahtumiin, mikäli saadaan tukea järjestämiseen. Tarvittaessa neuvosto voisi tehdä 

aloitteita, yms.   

o Olga: tapahtumat ovat kivoja ja hyvä tapa olla näkyvissä. Osallistuminen myös tärkeää ja 

näkyvyyttä pitäisi saada lisää. Tapahtumat vaativat resursseja. Asiantuntijavierailuja voisi 

olla.  

o Irma: neuvosto on ollut alkuun panijana ja ehdottajana. Yhteistyötä voitaisiin tehdä 

esimerkiksi ammattiopiston kanssa. Pitää jalkautua erilaisiin ryhmiin.  

o Anastasiia: pitää osallistua erilaisiin tapahtumiin. Pitää yrittää osallistua ja järjestää.  

o Saleh: neuvoston tulisi keskittyä maahanmuuttajien ongelmiin ja niiden ratkaisuihin. 

Tapatumien järjestäminen, vaikka esim. kerran vuodessa edistää maahanmuuttajien ja 

neuvoston välistä vuoropuhelua. Sosiaalinen media käyttöön! Mamut voivat osallistua ja 

toisaalta neuvosto voisi tiedottaa tätä kautta.  

o Janica: tapahtumat vaativat yhteistyökumppaneita, kulttuuritoimi myös mukana esimerkiksi. 

Jos on tapahtuma, neuvosto voi osallistua enemmän.  

o Callie: neuvoston olisi hyvä näkyä enemmän esim. iltatorilla, avantorallissa, taiteiden yässä, 

neuvosto voisi järjestää jotain tapahtumia.  

o Saeko: kiinalaiset opiskelijat järjestivät uuden vuoden tapahtuman. Neuvosto voisi tukea 

maahanmuuttajia tällaisten tapahtumien järjestämisessä.  



3. Muut asiat: ei muita asioita.  

4. Kokouksen päättäminen: puheenjohtaja päätti kokouksen klo 18. 

Kokouksen jälkeen maahanmuuttajaneuvosto meni yhdessä syömään KhaoSuk-ravintolaan.  

Salossa 25.6.2025 puheenjohtaja Saeko Lindroos ja sihteeri Terhikki Lehtonen. 


